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PROTOKÓŁ NR XVII/08 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 
odbytej w dniu 28 marca 2008 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 
 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    26 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XVII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja o działaniu szarej strefy, jej wpływu na gospodarkę oraz prawnych 

instrumentach jej zwalczania. 
6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi                             

o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego ze szczególnym 
uwzględnieniem priorytetowych kierunków działania Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska w Łodzi w celu zapewnienia na obszarze Powiatu Zgierskiego 
naleŜytej ochrony środowiska. 

7. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z działalności 
Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Zgierzu za rok 2007. 

9. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Zgierzu. 

10.  Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVII/451/06 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 czerwca 2006r. w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz 
osób niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2006-2010. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/76/07 Rady Powiatu Zgierskiego                      
z dnia 29 czerwca 2007r. w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy dziecku                    
i rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2007-2013. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VI/56/07 Rady Powiatu Zgierskiego                   
z dnia 30 marca 2007r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 
rehabilitacji społecznej i zawodowej,  ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, na rok 2007. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego 
z dnia 27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 
2008. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

15. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Oświadczenia i wnioski radnych. 
18. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
19. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Porządek sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XVII sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1005 .  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności, którą podpisało 26 radnych. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości, w tym: przedstawiciela Państwowej Inspekcji Pracy w Łodzi, 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego oraz kierowników jednostek 
organizacyjnych. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, wprowadza do 
porządku obrad XVII w pkt 13 projekty uchwał w sprawach: 
1) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ i udzielenie Gminie Aleksandrów Łódzki bonifikaty od 

ceny sprzedaŜy części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego 
połoŜonej w Aleksandrowie Łódzkim przy ulicy Skłodowskiej – Curie 5; 

2) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego 
połoŜonej w Zgierzu przy ulicy A. Struga 13-21; 

3) upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do zaciągnięcia zobowiązań na realizację 
zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ w Aleksandrowie Łódzkim”; 

4) przystąpienia Powiatu Zgierskiego do „Stowarzyszenia jednostek samorządu 
terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych S-8 (przez Sieradz – Łódź)                       
i S-14”. 

Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 20.03.2008r. stanowi załącznik nr 4                          
do protokołu. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił wniosek o wprowadzeniu 
do porządku obrad projektów uchwał w sprawach: 
1) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r.                   

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008– druk „B”; 
2) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r.                  

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008– druk „C”. 
Projekty uchwał wiąŜą się ze zwiększeniem dochodów budŜetowych z uwagi na pomoc 
finansową na realizację inwestycji powiatowej oraz  modyfikacją wydatków budŜetowych. 
Zarząd w ostatnich dniach otrzymał materiały z Gminy Zgierz i Gminy Aleksandrów Łódzki. 
Uchwała Rady Gminy Aleksandrów Łódzki przyznaje Powiatowi Zgierskiemu dotację                       
w wysokości 440.000 zł na budowę sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Zawodowych                 
w Aleksandrowie Łódzkim. Ponadto 3 kwietnia br. odbędzie się sesja nadzwyczajna Rady 
Gminy Aleksandrów Łódzki, na której ta kwota zostanie jeszcze zwiększona o dodatkowe 
560.000 zł. Stąd dwa projekty uchwał, z których jeden wejdzie w Ŝycie z dniem podjęcia,                     
a drugi z dniem 3 kwietnia 2008r. Są to dodatkowe środki, które zasilą budŜet Powiatu 
Zgierskiego. Zatem przygotowanie przedmiotowych projektów uchwał jest uzasadnione. 
Zarząd rozwaŜał ewentualność, aby te propozycje zgłosić jako autopoprawki do projektu 
uchwały zgłoszonego na 7 dni przed sesją. Jednak z uwagi na czytelność całego układu 
budŜetowego, na to, Ŝe juŜ wcześniej komisje opiniowały ten projekt uchwały Zarząd nie 
chcąc wprowadzać dodatkowego zamieszania przedkłada odrębne projekty uchwał 
zmieniające budŜet Powiatu Zgierskiego. Uzasadnienia do projektów uchwał w sposób 
wyczerpujący informują skąd powiat pozyskuje środki i na co będą one przeznaczone. Zarząd 
chce jak najszybciej przystąpić do realizacji wskazanych inwestycji.  



 3

Pismo Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 28.03.2008r. w przedmiotowej sprawie stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk wskazał, Ŝe Komisja BudŜetowo-Finansowa obywała posiedzenie               
w środę 26 marca br., czy wtedy jeszcze nie były znane te materiały.  
 
Starosta wyjaśnił, iŜ materiały z Gminy Aleksandrów Łódzki wpłynęły 26 marca br. i nie było 
moŜliwe odbycie posiedzenia Zarządu w tej sprawie. Natomiast informację o nadzwyczajnej 
sesji Rady Gminy Aleksandrów Łódzki Zarząd otrzymał w dniu wczorajszym tak jak                             
i materiały z Gminy Zgierz. Projekty uchwał zgłaszane na sesję Rady Powiatu Zgierskiego 
muszą być przyjęte przez Zarząd Powiatu co miało miejsce na posiedzeniu 27 kwietnia 2008r.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Zarządu.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych 
Przeciw głosował     0 radny. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o oznaczenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały                
nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia 
budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 (po autopoprawkach z dnia 20 marca 2008r.)                
jako druk „A”. 
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie XVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XVII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja o działaniu szarej strefy, jej wpływu na gospodarkę oraz prawnych 

instrumentach jej zwalczania. 
6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi                                 

o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego ze szczególnym 
uwzględnieniem priorytetowych kierunków działania Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska w Łodzi w celu zapewnienia na obszarze Powiatu Zgierskiego 
naleŜytej ochrony środowiska. 

7. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z działalności 
Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Zgierzu za rok 2007. 

9. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Zgierzu. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVII/451/06 Rady Powiatu Zgierskiego 
z dnia 29 czerwca 2006r. w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2006-2010. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/76/07 Rady Powiatu Zgierskiego                       
z dnia 29 czerwca 2007r. w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy dziecku                      
i rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2007-2013. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VI/56/07 Rady Powiatu Zgierskiego z 
dnia 30 marca 2007r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 
rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, na rok 2007. 
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13. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „A”; 
b) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 

r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008– druk „B”; 
c) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 

r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008– druk „C”; 
d) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ i udzielenie Gminie Aleksandrów Łódzki bonifikaty 

od ceny sprzedaŜy części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Zgierskiego połoŜonej w Aleksandrowie Łódzkim przy ulicy Skłodowskiej – 
Curie 5; 

e) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Zgierskiego połoŜonej w Zgierzu przy ulicy A. Struga 13-21; 

f) upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do zaciągnięcia zobowiązań na 
realizację zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ w Aleksandrowie 
Łódzkim”; 

g) przystąpienia Powiatu Zgierskiego do „Stowarzyszenia jednostek samorządu 
terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych S-8 (przez Sieradz – Łódź)                  
i S-14”. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

15. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Oświadczenia i wnioski radnych. 
18. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
19. Zamknięcie obrad XVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Radni otrzymali ustalony porządek. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XVI sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XVI sesji. 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Ad. 4 
Radny Tadeusz Iwaniuk złoŜył 2 interpelacje: 
1) w sprawie umieszczania w BIP protokołów z posiedzeń Komisji; 
2) w sprawie naprawy poboczy skrzyŜowania ul. Gałczyńskiego i ul. Tuwima w Zgierzu. 
Interpelacje stanowią załącznik nr 6 i 7 do protokołu. 
 
Ad. 5 
Przedstawiciel Państwowej Inspekcji Pracy główny specjalista Jerzy Iwaszkiewicz 
przedstawił informację o działaniu szarej strefy, jej wpływu na gospodarkę oraz prawnych 
instrumentach jej zwalczania. Problematyka nielegalnego zatrudniania jest problematyką 
bardzo szeroką i bardzo istotną z punktu widzenia gospodarki narodowej jak i samych 
zatrudnionych osób, które pracując nielegalnie nie mają gwarantowanych praw 
pracowniczych i praw do ubezpieczenia społecznego. Zjawisko zatrudniania nielegalnego jest 
zjawiskiem bardzo szkodliwym i powinno być maksymalnie zwalczane. Problematyka 
nielegalnego zatrudnienia pojawiła się w Polsce wraz z przejściem na tory gospodarki 
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wolnorynkowej, czyli pod koniec lat 80-tych na początku lat 90-tych, kiedy następowały 
masowe redukcje zatrudnienia, upadłości i likwidacje zakładów pracy. Pojawił się wówczas 
problem jawnego bezrobocia. Osoby, które długotrwale przebywały na tym bezrobociu 
zaczęły poszukiwać zatrudnienia. PoniewaŜ nie udawało się go uzyskać na warunkach 
legalnych często decydowały się na zatrudnienie nielegalne. Ten okres był bardzo trudny, 
wysoka stopa bezrobocia strukturalnego, brak moŜliwości pozyskania legalnego zatrudnienia 
te tendencje się utrzymywały, a moŜna powiedzieć, Ŝe wręcz narastały. Powstawało coraz 
wyŜsze bezrobocie i coraz większa stopa nielegalnego zatrudnienia. Dzisiaj szacuje się,                     
Ŝe w tej szarej strefie gospodarczej zatrudnionych jest około 25-30% w stosunku do legalnie 
zatrudnionych. Często jest tak, Ŝe i sami zainteresowani, którzy nie mogąc uzyskać 
zatrudnienia legalnego bądź uzyskują propozycje zatrudnienia cywilno-prawnego wolą być 
zatrudnieni właśnie „na czarno” gdyŜ czasami uzyskują wyŜsze wynagrodzenie niŜ mogliby 
uzyskać z legalnego zatrudnienia. To są pewnego rodzaju patologie na rynku pracy, które 
naleŜy widzieć i naleŜy im przeciwdziałać. MoŜna zauwaŜyć wielki rozwój zatrudnienia 
cywilno-prawnego, czyli zatrudnienia na podstawie umów-zlecenia, umów o dzieło, umów 
agencyjnych, kontaktów menaŜerskich itd. To jest odrębne zagadnienie, bo nie zawsze to 
zatrudnienie cywilno-prawne ma uzasadnienie. Często jest tak, Ŝe wykonuje się prace                         
w warunkach zatrudnienia pracowniczego, a jest to nazwane umową-zlecenie na przykład                      
i juŜ ten zleceniobiorca nie ma gwarancji chociaŜby praw pracowniczych, bo on podlega 
reŜimowi prawa cywilnego, a nie prawa pracy. ZauwaŜalne teŜ są zjawiska                                     
tzw. samozatrudnienia. Samozatrudnienie naleŜy wręcz preferować. JeŜeli ktoś wykonuje 
pracę i jednocześnie jest podmiotem gospodarczym i sam realizuje tę pracę to nic w tym złego 
nie ma. Nie moŜe być, Ŝe zatrudniony w warunkach typowo zatrudnienia pracowniczego jest 
zmuszany przez pracodawcę do uruchomienia działalności na własny rachunek. On jest 
podmiotem gospodarczym i w warunkach identycznych jak dotąd jest nagle podmiotem 
realizującym pracę na zasadzie samozatrudnienia. Tak nie moŜe być, to jest patologiczne. 
Samozatrudnienie i tego typu zjawiska równieŜ podlegają kontroli i naleŜy im się 
przeciwstawiać. Tam gdzie powinno być zatrudnienie pracownicze często stosuje się 
zatrudnienie inne niŜ pracownicze, czyli cywilno-prawne bądź formuły samozatrudnienia.               
Te formy zatrudnienia to jest po prostu szukanie zysków po stronie podmiotu 
zatrudniającego.  
Do niedawna to badanie zjawisk nielegalnego zatrudnienia i szarej strefy gospodarczej było 
realizowane przez tzw. wydziały do spraw legalności zatrudnienia usytuowane przy organach 
administracyjnych. Od 1 lipca 2007r. kontrolą legalności zatrudnienia i innej pracy 
zarobkowej zajmuje się Państwowa Inspekcja Pracy. Prowadzą kontrole najczęściej 
spowodowane sygnałami od organów współpracujących lub wskutek rutynowych kontroli. 
Podczas kontroli natrafiają na osoby, które pracują bez jakiejkolwiek umowy bez 
odprowadzania składek na rzecz ubezpieczenia społecznego oraz czasami na osoby, które są 
zarejestrowane w urzędach pracy i pobierają zasiłek dla bezrobotnych i w sposób ukryty 
pracują jeszcze dodatkowo i zdobywają dodatkowy dochód obok zasiłku dla bezrobotnych. 
Przy tej stopie bezrobocia, która istnieje mamy doczynienia z sytuacją runku pracodawcy,                 
a nie rynku pracobiorcy, czyli ten, który poszukuje pracy jest skazany na to co mu 
pracodawca zaproponuje.  
Inspekcja kontrolując problematykę zatrudnienia nie zajmuje się tylko i wyłącznie 
nielegalnym zatrudnieniem, ale bada takŜe zatrudnienie pracownicze, czas pracy, 
wynagrodzenia za pracę, sferę przestrzegania przepisów bezpieczeństwa i higieny pracy. 
Na terenie Powiatu Zgierskiego od lipca do 31 grudnia 2007r. Inspekcja przeprowadziła 57 
kontroli u 57 pracodawców w zakresie legalności zatrudnienia. Efekty tej kontroli 
przedstawiają się następująco: w 27 przypadkach stwierdzono nieprawidłowości i w związku             
z tym skierowano wystąpienia do pracodawców zawierające 44 wnioski. Wnioski dotyczyły 
96 w stosunku do ogółu skontrolowanych, tj. 2246 osób. Skierowano 1 wniosek, gdzie były 
trzy wykroczenia do Sądu Grodzkiego o ukaranie pracodawcy. Udzielono 175 porad 
prawnych oraz 92 porady techniczne. W ramach tych kontroli skierowano do Starosty 
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Zgierskiego 5 zawiadomień dotyczących zatrudniania osób bezrobotnych niezgodnych                            
z obowiązującym prawem.  
Stwierdzone nieprawidłowości najczęściej dotyczyły: 
• braku zgłoszenia do ewidencji rejestru zmian dokonanych wpisem; 
• nie potwierdzenia na piśmie w dniu rozpoczęcia pracy rodzaju zawartej z pracownikiem 

umowy o pracę i jej warunków; 
• brak zgłoszenia do ubezpieczenia społecznego; 
• brak pisemnego oświadczenia osób bezrobotnych o pozostawaniu lub nie pozostawaniu                     

w rejestrze bezrobotnych i poszukujących pracy – bezrobotny podejmując pracę                         
w określonym przepisami prawa terminie powinien z rejestru się wyrejestrować; 

• brak zawiadomień urzędów pracy przez pracodawców o fakcie zatrudnienia 
bezrobotnego; 

• brak przekazania składek na rzecz ubezpieczenia społecznego i Funduszu Pracy                          
w odniesieniu do zatrudnionych osób.  

JeŜeli chodzi o sankcje za nieprzestrzeganie przepisów prawa pracy to zgodnie                                     
z obowiązującym prawem Inspektor moŜe, w drodze postępowania mandatowego, nakładać 
grzywnę do 2.000 zł i 5.000 zł w przypadku, kiedy pracodawca popełnia na przestrzeni 2 lat 
to samo wykroczenie, czyli działa w recydywie. Inspektor moŜe takŜe kierować wniosek do 
Sądu Grodzkiego o ukaranie. W tym wypadku zagroŜenie grzywną jest do 30.000 zł. 
Natomiast w odniesieniu do samego nielegalnego zatrudnienia Inspektor nie wszczyna 
postępowania mandatowego tylko zawsze kieruje wniosek do Sądu Grodzkiego o ukaranie,                 
i wtedy minimalna grzywna w odniesieniu do pracodawcy wynosi 3.000 zł a w odniesieniu do 
bezrobotnego 500 zł. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał jak wygląda sytuacja w sklepach wielopowierzchniowych 
typu Biedronka, Tesco itp. 
 
Inspektor poinformował, iŜ generalnie naleŜy stwierdzić, Ŝe w duŜych sieciach handlowych 
nie jest dobrze jeŜeli chodzi o przestrzeganie przepisów prawa pracy. ChociaŜ, juŜ jest lepiej 
niŜ było kilka lat temu. Systematyczne kontrole PIP powodują, Ŝe następuje w pewnym sensie 
poprawa warunków pracy. Jednak w dalszym ciągu przekroczenia występują i dotyczą one 
najczęściej sfery czasu pracy, sfery bezpieczeństwa pracy. Główny Inspektor Pracy skierował 
apel do pracodawców sieci handlowych o tworzenie takich warunków ergonomicznych pracy 
i takiego przestrzegania w sensie organizacji pracy, Ŝeby wysiłek osób zatrudnionych został     
w pewnym sensie ograniczony. Od 1 lipca 2007r. zostały podwyŜszone sankcje do 30.000 zł, 
ale sądy polskie są liberalne i nie karzą pracodawców takimi mandatami. Czasami Inspektor 
jest bardziej restrykcyjny niŜ sąd.  
Sieć Biedronka jest siecią portugalską. W Portugalii nie ma naruszeń przez tę sieć przepisów 
prawa, poniewaŜ tam grzywna za wykroczenia przeciwko prawom pracownika wynosi 53.400 
Euro. Natomiast w Polsce maksymalna grzywna wynosi do 30.000 zł, której jeszcze Ŝaden 
polski sąd grodzki nie nałoŜył na sieć handlową. I to jest odpowiedź, dlaczego w Polsce warto 
sieciom naruszać przepisy prawa, bo to jest opłacalne.  
Wiadomo, Ŝe od października 2007r. został wprowadzony zakaz pracy w święta dla placówek 
handlowych. W święta Inspekcja pełni dyŜury. W okresie Świąt Wielkanocnych mieli                         
3 sygnały o złamaniu zakazu pracy świątecznej. Inspektor poprosił o zgłaszanie takich 
informacji o łamaniu tego zakazu.  
 
Radny Wojciech Budziarski był zainteresowany jaka jest metodyka działania Inspekcji                      
w kwestii zwalczania podmiotów gospodarczych, które nie są zarejestrowane, tam gdzie nie 
ma szyldów i całe firmy są nielegalne.  
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Inspektor odpowiedział, iŜ Inspekcja ma w tej chwili narzędzia, Ŝeby objąć kontrolami tego 
typu jednostki, które nie mają rejestracji, nie mają zezwolenia na prowadzenie działalności 
gospodarczej, są ukryte, nie mają szyldu itd. NaleŜy jednak podkreślić, Ŝe działalność ta jest 
trudna do identyfikacji. Inspekcja widząc, Ŝe jest prowadzona jakaś działalność, a nie jest 
oznakowana jako działalność prowadzona w sposób legalny, ma prawo kontroli. Inspekcja 
musi po prostu przede wszystkim mieć sygnały, Ŝe coś takiego jest prowadzone. Statystycznie 
przyjmuje się, Ŝe tej działalności nielegalnej jest około 25-30%. W innych krajach np. we 
Francji jest tak, Ŝe firmy działające legalnie likwidują tę działalność, która próbuje działać 
nielegalnie. Natomiast w Polsce, przy zmowie milczenia, najczęściej jest tak, Ŝe firma 
działająca legalnie schodzi z rynku, bo nie wytrzymuje konkurencji firmy działającej 
nielegalnie. NaleŜy te stereotypy przezwycięŜać, walczyć z tą nieuczciwą konkurencją                       
i wskazywać do organów uprawnionych do kontrolowania tej szarej strefy gospodarczej. 
Nielegalne zatrudnienie, prowadzenie nielegalnej działalności gospodarczej to nie jest tylko 
domena Polski to występuje na całym świecie, największym problem jest skala tego 
zagadnienia. JeŜeli ona zbyt rośnie, to ona zagraŜa gospodarce legalnie prowadzonej. Musi 
być współdziałanie, musi być pomoc, Inspekcja musi uzyskiwać sygnały, Ŝeby podejmować 
odpowiednie kroki i środkami prawnymi będzie próbowała zwalczać tego typu zjawiska.  
 
Radny Bogusław Czekała w oparciu o przedstawione informacje odniósł wraŜenie,                        
Ŝe Inspekcja Pracy jest zbyt pobłaŜliwa. Na tyle kontroli tylko jeden wniosek o ukaranie. 
Sankcje karne powinny być częstsze i tych wniosków o ukaranie powinno być więcej. 
 
Inspektor zgodził się z przedmówcą. Inspektorzy czasami stosują środki oddziaływania 
wychowawczego na pracodawcę, który narusza prawo. Powinno być więcej bezwzględności, 
kierowania wniosków do sądu i niech sądy to rozstrzygają, niech wymierzają kary grzywny. 
Liberalizm zarówno inspektora jak i organów rozstrzygających nie pomaga w zwalczaniu 
tych zjawisk, które są bardzo szkodliwe. Będą starali się zwiększyć skuteczność poprzez 
większą represję wobec pracodawców, którzy w sposób jawny naruszają przepisy prawa 
pracy.  
Inspektor zwrócił się z prośbą o nawiązanie ściślejszej współpracy, o informowanie Inspekcji 
Pracy o takich zjawiskach. Czasami przy braku informacji wielu się udaje w tej nielegalnej 
sferze działać. 
 
Radny Adam Bączyk poprosił o uściślenie na kogo konkretnie nakładane są kary na 
kierownika instytucji czy na zakład pracy.  
 
Inspektor wyjaśnił, Ŝe przepisy wykroczeniowe z kodeksu pracy określają tak:  
• art. 281 „Kto będąc pracodawcą lub działając w jego imieniu…” - odpowiedzialność 

ponosi pracodawca lub działająca w jego imieniu inna osoba; 
• art. 282 „Kto wbrew obowiązkowi: nie wypłaca w terminie wynagrodzenia za prace, 

dokonuje bezpodstawnych potrąceń…” – odpowiedzialność moŜe ponieść szefowa działu 
rachuby, która przygotowuje listę płac i wadliwie naliczyła wynagrodzenie pracownikowi 
pomniejszając bezpodstawnie naleŜne wynagrodzenie. 

Bardzo często są sytuacje zaległości płatniczych w zakładach pracy z tytułu trudności 
ekonomicznych firmy, braku środków finansowych. Inspektora nie interesuje brak środków 
finansowych firmy, bowiem ryzyko prowadzenia działalności gospodarczej ponosi 
pracodawca i nie moŜna tego ryzyka przerzucać na barki pracowników. JeŜeli pracodawca nie 
płaci wynagrodzenia to on ponosi odpowiedzialność, ale jeŜeli wadliwie naliczy 
wynagrodzenie odpowiednia komórka to moŜe zostać ukarany jej kierownik.  
W sferze BHP odpowiedzialność zaczyna się od brygadzisty poprzez: mistrza, kierownika 
wydziału, głównego energetyka, głównego mechanika, zastępców dyrektora aŜ do dyrektora  
włącznie. Tutaj ta rozpiętość kto zawinił i na ile jest pozostawiona inspektorowi – mogą być 
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za jedno wykroczenie ukarane 3 osoby. W świetle przepisów prawa inspektor wydaje mandat 
na konkretną osobę.  
 
Radny Paweł Wawrzyńczak zapytał jak są traktowane osoby, które nie zgłosiły do Inspekcji 
swojej działalności odrębnym pismem.  
 
Inspektor oznajmił, iŜ nowelizacją w kodeksie pracy do działu X wprowadzono obowiązek 
powiadomienia inspekcji pracy i inspekcji sanitarnej o rozpoczęciu działalności gospodarczej, 
o skali zatrudnienia, miejscu, siedzibie pracodawcy itp. Początkowo było wskazanie,                        
Ŝe w ciągu 2 tygodni od uruchomienia działalności, natomiast  dalsza nowelizacja wydłuŜyła 
ten termin na okres do 1 m-ca.  
Jednocześnie przepis stanowi, Ŝe w odniesieniu do firm, które przed tą nowelizacją 
powstawały, a nie dokonały tego obowiązku powinny ten obowiązek uzupełnić. Brak takiego 
powiadomienia o prowadzonej działalności gospodarczej jest traktowany w kategoriach 
wykroczenia przeciwko prawom pracownika. Z tym, Ŝe jeŜeli jest to podmiot jednoosobowy, 
który jest podmiotem i jednocześnie wykonawcą pracy to nie podlega temu zgłoszeniu. 
Zgłoszeniu równieŜ nie podlegają podmioty gospodarcze, które opierają pracę na członkach 
rodziny, albo poprzez zatrudnianie na podstawie umów cywilno-prawnych, czyli tam gdzie 
nie ma ani jednego pracownika. Natomiast obowiązkowi zgłoszenia podlega podmiot, który 
zatrudnia w ramach umowy o pracę chociaŜby jednego pracownika niezaleŜnie od wymiaru 
etatowego.  
 
W opinii radnego Tadeusza Iwaniuka skutecznym sposobem zwalczania ukrytego bezrobocia 
poprzez to pracy na czarno jak i nagminnego łamania prawa bezpieczeństwa pracy są częste 
kontrole. Porównując do słuŜby policji nie wysokość mandatów bardzo straszy kierowców, 
ale częste kontrole. „Więcej kontroli w terenie spowoduje choćby prewencyjne takie 
wyprzedzenie i odsuwanie się szarej strefy.” W środowisku firm działających w Zgierzu 
radny nie słyszał, Ŝeby bardzo dokuczliwe były te kontrole i tak bardzo częste. 
 
W przekonaniu inspektora sankcje powinny być zróŜnicowane pod kątem sytuacji 
ekonomicznej firmy; duŜa firma powinna ponosić większe sankcje za nieprawidłowości, mała 
firma w stosunku do jej moŜliwości finansowych. Dzisiaj nie ma zróŜnicowania, grzywnę 
jednakową płaci potentat, który dokonuje naruszeń prawa, jak i ten mały, który ledwo zipie na 
rynku gospodarczym. Nie powinno tak być, ale niestety tak zostało to ukształtowane.   
Natomiast bardzo słuszną uwagą jest to, Ŝeby ta nieuchronność kary przewaŜała nawet nad 
wysokością tej kary. W stosunku do podmiotu który w sposób raŜący i systematyczny łamie 
prawo powinna być moŜliwość wystąpienia z wnioskiem o czasowe bądź całkowite 
pozbawienie moŜliwości prowadzenia działalności gospodarczej i wtedy taka sankcja byłaby 
bardziej dolegliwa niŜ nie wiadomo jakie sankcje natury finansowej. I z takim postulatem 
naleŜy wychodzić na zewnątrz.  
 
Radny Wojciech Budziarski zapytał na kim ciąŜy obowiązek ochrony legalnie pracujących 
firm przed szarą strefą. Czy rolą państwa nie powinna być ochrona przed nieuczciwą 
konkurencją, w tym wypadku przed szarą strefą.  
 
Inspektor odpowiedział, Ŝe wprost takiego obowiązku nie ma, Ŝeby chronić firmy przed 
nielegalnie działającymi. Trzeba zwalczać firmy nielegalnie działające i to juŜ jest ta ochrona. 
Ochrona dla firm legalnie działających mogłaby być wtedy, kiedy będzie między tymi 
podmiotami a Inspekcją Pracy współpraca. Działalność, która jest w podziemiu jest trudna do 
identyfikacji. Inspekcja, Ŝeby podejmować działania musi mieć symptomy, Ŝe gdzieś jest 
prowadzona nielegalna działalność. Jak nadmieniał na przykładzie francuskim firmy 
działające legalnie nie pozwolą sobie, Ŝeby się pojawił obok nich jakiś przedsiębiorca, który 
będzie działał nielegalnie. Jest to samozwalczanie tego nielegalnego konkurenta róŜnymi 
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drogami. Inspekcja nie ma prawa wejścia na teren prywatnej posesji i sprawdzania co się                 
w piwnicach dzieje. JeŜeli posiada konkretny namiar wówczas ma moŜliwość uruchomienia 
wspólnego działania z policją; otoczyć teren, zabezpieczyć teren i przeprowadzić kontrolę.  
Po raz kolejny prosi o taką współpracę, Inspekcja przyjmuje kaŜde zgłoszenie, moŜe to być 
nawet zgłoszenie anonimowe. 
Inspektor poinformował, Ŝe Inspekcja Pracy ma pełnomocnika do spraw walki z nielegalnym 
zatrudnieniem. Poprzez niego będzie łatwy kontakt. Wyraził przekonanie, Ŝe wspólne 
działania przyniosą większe efekty.  
 
Opinie Komisji stałych Rady Powiatu Zgierskiego do materiałów i projektów uchwał 
zgłoszonych na XVII sesję stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Pawłowi 
Wawrzyńczakowi. 
 
Ad. 6 
Informacja o stanie środowiska na obszarze Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 9                  
do protokołu. 
 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Łodzi Piotr Maks dokonał wprowadzenia                
w temat. Następnie odniósł się do zapytania Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu Zgierskiego jak Wojewódzki Inspektorat widzi rozwiązanie 
problemu składowiska odpadów niebezpiecznych złoŜonych przez pana Borodina w Kwilnie. 
To miejsce deponowania odpadów jakkolwiek jest nielegalne to nie jest składowisko. To nie 
jest składowisko odpadów niebezpiecznych tylko miejsce magazynowania, w którym to 
miejscu ponad miarę czasową wyznaczoną przepisami ustawy o odpadach te odpady są 
zgromadzone. Bowiem zgodnie z przepisami ustawy istnieje prawna moŜliwość 
magazynowania odpadów w okresie do 1 roku, jeŜeli odpady są przewidziane do 
unieszkodliwiania poprzez składowanie, do 3 lat, jeŜeli przewidziane są do unieszkodliwiania 
innymi metodami niŜ składowanie lub do odzysku. Ten okres juŜ dawno upłynął. Wszelkie 
kontrole w tym zakresie przeprowadzane nie wykazują jakiegoś specjalnego pogorszenia 
stanu opakowań, w których te odpady są zmagazynowane, czyli niebezpieczeństwa w tym 
zakresie nie widać. Niemniej jednak problem jest. Na ten moment nie ma perspektywy 
rozwiązania problemu poprzez jakieś administracyjne działania wobec pana Borodina. 
Dlatego, Ŝe nie tylko Inspektorat nie moŜe sobie poradzić w normalnym trybie 
administracyjnym, ale równieŜ prokuratura, która nie moŜe skutecznie wezwać pana Borodina 
do określonych czynności związanych z ich postępowaniami. Wydaje się właściwym,                    
co zresztą sugerowano w poprzednich pismach, Ŝeby zarządzający zwrócił się do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z prośbą o udzielenie pomocy finansowej na 
skuteczne usunięcie tych odpadów niebezpiecznych zgromadzonych w beczkach                               
i rozwiązanie problemu niezaleŜnie od skuteczności wszelkich postępowań 
administracyjnych, które jak na razie są bezowocne.  
Takich punktów gorących jak chociaŜby w Kwilnie na terenie Powiatu Zgierskiego jest 
zapewne wiele. Takim znaczącym miejscem na mapie jest składowisko odpadów za Bzurą. 
Jest tam wieloletnia tradycja działalności i skutków działalności ZPB „Boruta” i brak w tej 
chwili skutecznych działań ze strony obecnego zarządzającego składowiskiem. Główny 
Inspektor Ochrony Środowiska w roku 2008 wystąpił do wszystkich wojewódzkich 
inspektorów, Ŝeby złoŜyli informacje i wskazali takie gorące miejsca na terenie swoich 
województw, które wymagają jakiś działań na poziomie centralnym, krajowym. W tym 
wykazie zostały wskazane takie gorące miejsca tzw. bomby ekologiczne, w tym miejsce 
deponowania odpadów za Bzurą, jak równieŜ pozostałe jeszcze na terenie województwa 
mogilniki. Nie został wykazany mogilnik w Modlnej, poniewaŜ to miejsce juŜ zostało 
zabezpieczone. Zapewne dla tych wykazanych miejsc będą wskazane jakieś szczególne 
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sposoby finansowania, czy dofinansowania przedsięwzięć. W przypadku miejsca 
deponowania odpadów za Bzurą związanych z rekultywacją wysypiska. Wiadomo, Ŝe tutaj 
występuje zagroŜenie zarówno, jeŜeli chodzi o zanieczyszczenie gleby, jak w szczególności 
wód powierzchniowych. Składowisko jest połoŜone w pobliŜu - wręcz na skarpie - rzeki 
Bzury, obserwowano tam i osunięcie tej skarpy i wypływy zanieczyszczeń z kubatury 
składowiska do rzeki. Dane o tych zanieczyszczeniach stały się podatną do tego Ŝeby 
Wojewoda Łódzki w latach poprzednich nałoŜył na zarządzającego tym wysypiskiem 
określone obowiązki wynikające z występowania tych stanów zagroŜeń i przekroczenia 
wskaźników dopuszczalnych - wydał takie decyzje. Te decyzje utknęły oczywiście                           
w procedurze odwoławczej. Tym niemniej, niezaleŜnie od tego jaka jest skuteczność tych 
działań administracyjnych, to działanie jakie podjął tutaj kierunkowe i priorytetowe Główny 
Inspektor Ochrony Środowiska wspomagany informacjami z terenu na pewno jest działaniem 
słusznym i być moŜe przyniesie w jakiejś perspektywie następnych lat jakieś wymierny efekt 
w postaci zabezpieczenia tego składowiska, odizolowania od napływu wód opadowych, które 
przenikając przez kubaturę składowiska powodują te odcieki, wypływy jak równieŜ 
odizolowanie całej kubatury od koryta rzeki poprzez np. zabicie jakiejś ścianki szczelnej czy 
inne rozwiązanie inŜynierskie, rozwiązanie hydrotechniczne.  
 
Dyrektor Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska Krzysztof Wójcik szczegółowo 
przedstawił przedmiotową informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji.   
 
Radny Mirosław Pilarski zapytał o składowisko odpadów przemysłowych Eko-Boruta                        
w Zgierzu przy ul. Miroszewskiej. To składowisko jest bardzo źle połoŜone, bo na wysokiej 
skarpie tuŜ nad rzeką Bzurą. Czy to składowisko jest monitorowane.  
 
Dyrektor odpowiedział, iŜ to składowisko jest regularnie kontrolowane i badania 
monitoringowe są równieŜ wykonywane. Nie przypomina sobie, Ŝeby na dzień dzisiejszy 
były jakieś fakty, które by wskazywały na negatywne oddziaływanie tego akurat składowiska 
na środowisko.  
 
W opinii inspektora składowisko odpadów niebezpiecznych Eko –Boruta przy                                  
ul. Miroszewskiej jest zdecydowanie w lepszej lokalizacji i przy lepszych rozwiązaniach 
technicznych. Przede wszystkim ma sztuczną izolację, załoŜony monitoring i zostało 
zamknięte. Wydana została przez Wojewodę Łódzkiego decyzja o tym, Ŝe I kwatera 
składowiska nie przyjmuje juŜ odpadów. Natomiast jest moŜliwe zgodnie z przepisami 
wykorzystanie niektórych rodzajów odpadów do procesów rekultywacyjnych.  
Z obserwacji, z monitoringu stanu środowiska w otoczeniu tych dwóch lokalizacji 
jednoznacznie wynika, Ŝe składowisko za Bzurą jako składowisko niezabezpieczone, 
połoŜone w bezpośredniej bliskości koryta rzeki Bzury jest zdecydowanie większym punktem 
zapalnym i ogniskiem jakiś zanieczyszczeń wprowadzanych do środowiska niŜ składowisko 
odpadów przemysłowych Eko-Boruta. 
 
Radny Mirosław Pilarski poprosił o informację jaki jest stan w tej chwili pryzm 
ekologicznych przy ul. Aleksandrowskiej w Zgierzu. Co w tym względzie się dzieje. 
 
Inspektor zaznaczył, iŜ to pytanie powinno być dedykowane raczej zarządzającemu 
składowiskiem. Nie ma wątpliwości co do tego, Ŝe zarządzający musi podjąć jakieś decyzje, 
Ŝeby projekt realizować w tym wymiarze, który był przewidziany w załoŜeniu, albo go 
zmienić w taki sposób, Ŝeby zabezpieczyć to miejsce juŜ jako miejsce docelowego pozostania 
tam odpadów. Inspektor nie potrafi odpowiedzieć radnemu. Inspekcja nie zaniecha jakiś 
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działań kontrolnych, inspirujących i będzie swego rodzaju konsultantem, który moŜe 
podpowiedzieć zarządzającemu co ma z tym problemem zrobić.  
 
Radny Mirosław Pilarski był zainteresowany jeszcze składowiskiem odpadów komunalnych 
przy ul. Szczawińskiej w Zgierzu. Jaki jest stan w tej chwili jeŜeli chodzi o górę na Malince 
tuŜ przy skoczni.  
 
Inspektor powiedział, Ŝe to składowisko równieŜ zostało opatrzone decyzją o zamknięciu. Jak 
w kaŜdej decyzji o zamknięciu jest ustalony harmonogram rekultywacji. Swego czasu były 
wnioski zmierzające do tego, Ŝeby ten harmonogram zmienić. Zostały one przyjęte                              
i wprowadzono zmiany wydłuŜające proces rekultywacji. Jest to dość spory teren, 
wymagający przede wszystkim zabezpieczenia w postaci odcięcia napływów wód 
podziemnych, wyrównania i odpowiedniego uformowania, ale i jednocześnie zabezpieczenia 
przed napływem do wód podziemnych wód opadowych tak, Ŝeby nie generowało powtórnych 
zanieczyszczeń odcieków zdeponowanych tam odpadów. Istnieje taka moŜliwość. Wiele 
robót związanych z projektami kanalizacyjnymi na terenie Zgierza jest realizowanych                         
i wszystkie te masy ziemne, które powstały w wyniku realizacji wykopów one są albo nie są 
odpadami. JeŜeli w decyzji o warunkach zabudowy, czy w pozwoleniu na budowę zostanie 
wskazany taki sposób wykorzystania tych mas ziemnych, Ŝe zostaną przekazane, 
przetransportowane na składowisko przy ul. Szczawińskiej w celu odpowiedniego 
uformowania terenu, zabezpieczenia nawet w postaci gliny przed napływem wód opadowych 
to będzie to wszystko działaniem w procesie rekultywacji tego terenu. Później tylko 
wystarczy przeprowadzić rekultywację biologiczną w postaci odpowiednich nasadzeń tej 
warstwy Ŝyznej, odpowiedniego juŜ wykorzystania tego rekreacyjnego. To jest wizja 
Inspektora, natomiast jakie będzie rzeczywiste wykorzystanie zaleŜeć będzie od dysponenta 
tego terenu. 
 
Radny Jerzy Janicki zgłosił wniosek, aby Starosta zwrócił się do Nadleśnictwa Grotniki                       
o wystąpienie do Wojewódzkiego i Powiatowego Urzędu Pracy o uruchomienie środków na 
roboty lub prace interwencyjne na potrzeby sprzątania terenów leśnych na obszarze Powiatu 
Zgierskiego. 
 
Radny Adam Bączyk zapytał czy były prowadzone badania pola elektromagnetycznego                      
w Zgierzu i czy teren w pobliŜu stacji energetycznych jest bezpieczny do zamieszkania przez 
ludzi, czy z czasem nie będą z tego tytułu jakieś protesty mieszkańców, występowania na 
drogę sądową. 
 
Inspektor poinformował, Ŝe weryfikacja dopuszczalnych poziomów pól 
elektromagnetycznych to jest moment bezpośrednio po oddaniu instalacji do uŜytkowania, 
gdzie prowadzący zobowiązany do prowadzenia pomiarów takie pomiary przeprowadza                      
i wyniki przedstawia organowi ochrony środowiska i Wojewódzkiemu Inspektorowi oraz 
wtedy, kiedy wymagane jest dla takiej instalacji przedsięwzięcie pozwolenie zintegrowane. 
Wskazane miejsca nie są ww. przypadkami i nie były tam prowadzone badania.  
 
Dyrektor dopowiedział, Ŝe tak naprawdę badania pól elektromagnetycznych prowadzone są 
dopiero od 2004 roku. Po koniec 2007r. weszło w Ŝycie nowe rozporządzenie, które 
szczegółowo określa jak ustawiać punkty pomiarowe i pewną cykliczność badań tzn. punkt 
zbadany w jednym roku nie koniecznie musi być badany w którymś roku. Inspektorat na 
pewno będzie się starał, Ŝeby w kaŜdym kolejnym roku poszerzać ten zakres badań 
monitoringowych. Z doświadczenia praktycznego (nie na podstawie badań WIOŚ)                      
i z dostępnych danych literaturowych wie, Ŝe raczej duŜego ryzyka niema, nikt nie 
udowodnił, Ŝe te wartości są przekraczane.  
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Radny Tadeusz Iwaniuk poprosił o potwierdzenie, Ŝe składowisko Eko-Boruta w Zgierzu jest 
składowane prawidłowo i nie ma Ŝadnych zastrzeŜeń.  
 
Inspektor oznajmił, iŜ praktycznie nie ma kontroli, w której nie ma jakiś zastrzeŜeń. Przy 
czym to są zastrzeŜenia róŜnej wagi, czasami brakuje jakiejś dokumentacji. Nie było takiej 
sytuacji Ŝeby stwierdzili jasno, Ŝe mogą powiązać fakt przyczynowo skutkowy tzn. badania 
wykonane w piezometrach wskazują wyraźnie, Ŝe jest tam złe oddziaływanie.  
 
Dyrektor w uzupełnieniu dodał, Ŝe jeśli chodzi o standardy jakości środowiska, standardy 
emisyjne to co jest badane, jeśli chodzi o emisje na dzisiaj występujące, czyli w głównej 
mierze emisja odcieków i wpływu tych odcieków na stan komponentów środowiska,                     
czy zanieczyszczenia wód podziemnych czy teŜ gleby to taka sytuacja w odniesieniu do 
składowiska odpadów niebezpiecznych przy ul. Miroszewskiej nie występuje. Natomiast 
występuje jeśli chodzi o składowisko za Bzurą, poniewaŜ ono jest nieuszczelnione.                          
W związku z tym jest zarówno ponadnormatywna emisja do wód powierzchniowych jak                    
i występują podwyŜszone czy przekroczone wskaźniki zanieczyszczeń w glebie. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk poinformował, Ŝe jest członkiem Rady Osiedla Stare Miasto, gdzie 
swego czasu była bardzo burzliwa dyskusja na temat tego składowiska. Władze miasta 
oznajmiły, Ŝe nie jest ono w ich gestii i nie mają na to Ŝadnego wpływu. Radny chciałby,                 
aby Inspektor uczestniczył w kolejnym posiedzeniu tej Rady, na którym przekazałby 
przedstawione informacje na temat ww. składowiska. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 7 
Informacja dotycząca oceny stanu sanitarnego Powiatu Zgierskiego za rok 2007 stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Zgierzu Waldemar Wereszko przedstawił 
informację. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego 
Rzecznika Konsumentów w Zgierzu za rok 2007 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Powiatowy Rzecznik Konsumentów w Zgierzu Ewa Walczak przedstawiła sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady przejął prowadzenie obrad. 
 
Radny Wojciech Budziarski był zainteresowany ile wynosi gwarancja, a ile rękojmia z tytułu 
udzielonej usługi.  
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Rzecznik Konsumentów wyjaśniła, Ŝe w przypadku konsumenta przepisy o rękojmi nie mają 
zastosowania tylko przepisy o szczególnych warunkach sprzedaŜy konsumenckiej                     
i zmianie kodeksu cywilnego (ustawa z 27 lipca 2002r. ) natomiast gwarancja ma charakter 
dobrowolny i zaleŜy tylko od tego na jaki okres udzieli jej usługodawca.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/170/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania                          
z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Zgierzu za rok 2007 stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. 9 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu za rok 2007 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak przedstawił sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do sprawozdania.  
 
Radna Maria Sobczak złoŜyła gratulacje i podziękowania dla dyrektora i pracowników 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu za ich pracę i działania. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 10 
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVII/451/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                  
29 maja 2006r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych                   
w Powiecie Zgierskim na lata 2006-2010 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak przedstawił sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do sprawozdania.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 11 
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr IX/76/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                  
29 czerwca 2007r. w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy dziecku i rodzinie                    
w Powiecie Zgierskim na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak przedstawił sprawozdanie. 
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Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do sprawozdania.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 12 
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr VI/56/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                  
30 marca 2007r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2007 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak przedstawił sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do sprawozdania.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę obiadową o godz. 1255.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1340. 
 
Ad. 13a) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                          
– druk „A’’ po autopoprawkach stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/171/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego                  
na rok 2007 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad. 13b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                          
– druk „B’’ stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji BudŜetowo-Finansowej do 
projektu uchwały. 
 
Radny Krzysztof Gawroński zwracając uwagę, Ŝe wszystkie wydatki dotyczą jednej gminy 
zapytał czy nie było zapotrzebowań z innych gmin. 
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński podkreślił, i Ŝ to są potrzeby Powiatu Zgierskiego 
realizowane na terenie róŜnych gmin. W przedmiotowej uchwale są konsumowane ustalenia 
Zarządu Powiatu z Gminą Zgierz na 7 zadań inwestycyjnych, natomiast w poprzedniej 
uchwale było ponad 600.000 zł na zadania z terenu Gminy Stryków i Gminy Ozorków.                    
Z ustaleń zapisanych w budŜecie Zarząd czeka na umowę na dofinansowanie z Gminy Miasto 
Ozorków na wykonanie chodników na kilku ulicach powiatowych. Zadania na terenach 
innych gmin są zapisane w budŜecie i są lub będą realizowane na bieŜąco. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/172/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego                  
na rok 2007 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad. 13c) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                          
– druk „C’’ stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji BudŜetowo-Finansowej do 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/173/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego                  
na rok 2007 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad. 13d) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ i udzielenie Gminie Aleksandrów 
Łódzki bonifikaty od ceny sprzedaŜy części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Zgierskiego połoŜonej w Aleksandrowie Łódzkim przy ulicy Skłodowskiej-Curie 5 stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały wraz z odczytaniem listu intencyjnego władz 
Aleksandrowa Łódzkiego w przedmiotowej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/174/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ i udzielenie 
Gminie Aleksandrów Łódzki bonifikaty od ceny sprzedaŜy części nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Zgierskiego połoŜonej w Aleksandrowie Łódzkim przy ulicy 
Skłodowskiej-Curie 5 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad. 13e) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Zgierskiego połoŜonej w Zgierzu przy ulicy A. Struga 13-21 stanowi 
załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 
Przeciw głosował     1 radny. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/175/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego połoŜonej w Zgierzu przy ulicy A. Struga 13-21 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Ad. 13f) 
Projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do zaciągnięcia 
zobowiązań na realizację zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ                                      
w Aleksandrowie Łódzkim” stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/176/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do 
zaciągnięcia zobowiązań na realizację zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ                                      
w Aleksandrowie Łódzkim” stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad. 13g) 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Zgierskiego do „Stowarzyszenia jednostek 
samorządu terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych S-8 (przez Sieradz-Łódź)                    
i S-14” stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Henryk Tomczak uwaŜa, Ŝe jednym z waŜniejszych elementów poza zainicjowaniem                          
i rozpoczęciem budowy tych dróg jest ochrona interesów samorządów juŜ w samym trakcie 
prowadzenia tych inwestycji. W statucie nie jest to zapisane. JeŜeli dzisiaj Rada przyjmie ten 
statut to jaką Starosta widzi drogę poszerzenia i zapisania celów wskazanych przez radnego. 
 
Starosta powiedział, Ŝe statut w przedmiotowej wersji został zaproponowany wszystkim 
samorządom i przez nie przyjęty. Na dzień dzisiejszy nie moŜna dokonać zmian w tym 
statucie. JeŜeli Powiat Zgierski stanie się członkiem Stowarzyszenia wówczas nie będzie 
problemu, Ŝeby ten wniosek zgłosić, Ŝeby statutowe organy Stowarzyszenia dokonały 
stosownych modyfikacji statutu. Starosta zapewnił, Ŝe te uwagi będzie przedstawiał na 
posiedzeniach Stowarzyszenia. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVII/177/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie przystąpienia Powiatu Zgierskiego do 
„Stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego na rzecz budowy dróg ekspresowych                   
S-8 (przez Sieradz-Łódź) i S-14” stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad. 14 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
 
Ad. 15 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
Ad. 16 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak odnosząc się do interpelacji dotyczącej 
naprawy poboczy skrzyŜowania ul. Gałczyńskiego i ul. Tuwima w Zgierzu poinformował,                 
Ŝe w tej sprawie przedwczoraj kontaktował się z radnym. Zaproponował spotkanie w terenie 
w celu omówienia zakresu prac, które naleŜy wykonać. JeŜeli okaŜe się, Ŝe będzie to 
niewielki odcinek na pewno będzie inicjował, Ŝeby tę inwestycję w najbliŜszym czasie 
zrealizować.  
 
Starosta oświadczył, iŜ Zarząd do drugiej interpelacji radnego Tadeusza Iwaniuka 
ustosunkuje się na piśmie w statutowym terminie.  
 
Ad. 17 
Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku składania oświadczeń majątkowych 
do 30 kwietnia br. ze stanem na 31 grudnia 2007r.  
 
Ad. 18 
Nie zabierali głosu osoby nie będące radnymi.  
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Ad. 19 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1420. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 


